
INFORMACIJA APIE 2019 M. RUGSĖJO MĖNESĮ UŽREGISTRUOTUS LAIŠKUS

2019 m. rugsėjo mėnesį užregistruoti 833 laiškai (rugpjūčio mėnesį 628), iš jų 647 gauti

elektroniniu paštu (elektroninių dokumentų 57). Seimo Pirmininkui atsiųsti 84 laiškai. 

Daugiausia kreiptasi dėl įstatymų tobulinimo ir taikymo (151), Seimo veiklos (127), 

valstybės valdymo ir savivaldybių reikalų (82), socialinės apsaugos ir darbo (73), teisėsaugos ir 

teisėtvarkos (64), ryšių su užsienio valstybėmis (49), biudžeto ir finansų (38), ūkio (36), kultūros, 

žiniasklaidos ir sporto (33), žmogaus teisių (32), aplinkos apsaugos, teritorijų planavimo (26), 

sveikatos apsaugos (25), audito (25), švietimo, mokslo (21), nacionalinio saugumo ir gynybos (16), 

kaimo reikalų (14) ir kitais klausimais.

Palyginti su 2019 m. rugpjūčio mėnesiu, daugiau nei du kartus padaugėjo dokumentų dėl 

įstatymų tobulinimo ir taikymo, smarkiai išaugo laiškų socialinės apsaugos ir darbo, teisėsaugos ir 

teisėtvarkos, valstybės valdymo ir savivaldybių reikalų, sveikatos apsaugos temomis, mažiau 

susirašinėta biudžeto, finansų ir ūkio, žmogaus teisių, Seimo veiklos klausimais (1 diagrama).

1 diagrama. 2019 m. rugsėjo ir rugpjūčio mėnesiais gautų dokumentų 
pasiskirstymas pagal temas
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Įstatymų tobulinimas ir taikymas

Daugiausia kreiptasi dėl socialinių reikalų (26), sveikatos apsaugos (19), aplinkos apsaugos 

(19), teisės ir teisėtvarkos (16), valstybės valdymo (15), audito (12), biudžeto, finansų (11), kultūros 

(9), žemės ūkio (6), žmogaus teisių (4), ūkio (4), švietimo, mokslo (3) ir kitus klausimus 

reglamentuojančių įstatymų projektų. Palyginti su rugpjūčio mėnesiu, išaugo su socialinių reikalų, 

audito, aplinkos apsaugos, sveikatos apsaugos, biudžeto ir finansų, valstybės valdymo, teisės ir 

teisėtvarkos ir kitais klausimais susijusių dokumentų skaičius (2 diagrama).

2 diagrama. 2019 m. rugsėjo ir rugpjūčio mėnesiais gautų dokumentų skaičiaus 
pokytis pagal temas (įstatymų tobulinimo ir taikymo sritis)

Socialiniai reikalai

Rugsėjo mėnesį daugiausia kreiptasi dėl pensijų pristatymo į namus (klausimas susijęs su 

Socialinio draudimo pensijų įstatymo Nr. I-549 40 straipsnio pakeitimo įstatymo projektu Nr. 

XIIIP-3225). Dauguma pareiškėjų norėjo, kad jiems pensijas į namus nešiotų dabartiniai šios 

paslaugos teikėjai.

Daug laiškų gauta socialinio draudimo klausimais. Lietuvos laivų savininkų asociacija 

pateikė pastabų ir pasiūlymų dėl jūrininkų už darbą laivo reiso metu gautų pajamų apmokestinimo 

socialinio draudimo mokesčiais, dienpinigių skaičiavimo, mokėjimo tvarkos kai kurių aspektų. Kaip 

priimtiną pavyzdį pateikė Latvijoje įteisintą jūrininkų apmokestinimo sistemą.

Gyventojai pateikė siūlymų dėl nedarbo socialinio draudimo išmokų Lietuvos piliečiams, 

kurie tam tikrą laiką dirbo Europos Sąjungos valstybėje narėje ar Didžiojoje Britanijoje, taip pat dėl 

0

5

10

15

20

25

30

Socialiniai
reikalai

Sveikatos
apsauga

Aplinkos
apsauga

Teisė ir
teisėtvarka

Valstybės
valdymas

Auditas Biudžetas,
finansai

Kultūra

26

19 19

16
15

12
11

9

4

13

10
12

10

2

5
7

rugsėjis rugpjūtis



3

valstybinio socialinio draudimo senatvės pensijų apskaičiavimo tvarką reglamentuojančių teisės 

aktų.

Neįgalieji, atsižvelgdami į Socialinių įmonių įstatymo Nr. IX-2251 pakeitimo įstatymo 

projekto Nr. XIIIP-1530 nuostatas, prašė asmenis, kuriems nustatytas iki 55 procentų neįgalumas 

(3 grupė), atskirti nuo kitų tikslinių grupių ir jų rėmimo terminą pratęsti iki 2 metų.

Apylinkių teismų teisėjų sąjungos nuomone, Teisėjų atlyginimų įstatymo Nr. X-1771 3, 5 

straipsnių ir priedėlio pakeitimo įstatymo projektu (Nr. 19-10267) turi būti keičiami ir apylinkių 

teismų teisėjų, pirmininkų pavaduotojų ir pirmininkų pareiginių algų baziniai dydžiai, pasiūlė 

atitinkamus pareiginės algos koeficientus.

Sveikatos apsauga

Tarp laiškų sveikatos apsaugos tema vyravo tabako, tabako gaminių ir su jais susijusių 

gaminių kontrolės, pacientų teisių ir žalos sveikatai atlyginimo, alkoholio kontrolės klausimai.

Prieštaringų pastabų ir pasiūlymų sulaukta dėl Tabako, tabako gaminių ir su jais susijusių 

gaminių kontrolės įstatymo Nr. I-1143 2, 17, 26 straipsnių pakeitimo bei 151 straipsniu papildymo 

įstatymo projekto Nr. XIIIP-3603, kuriuo siekiama apriboti šių gaminių pardavimą tiesiogiai 

prieinamu būdu.

Nacionalinė sveikatos taryba pritarė šio projekto nuostatoms, pažymėdama, kad jomis 

siekiama įgyvendinti Pasaulio sveikatos organizacijos Tabako kontrolės pagrindų nuostatas ir 

Konvencijos sekretoriato ekspertų misijos Lietuvoje rekomendacijas reglamentuoti tabako gaminių, 

su tabako gaminiais susijusių gaminių ir įrenginių, skirtų šiems gaminiams vartoti, pardavimą 

tiesiogiai neprieinamu būdu.

Lietuvos smulkiojo ir vidutinio verslo taryba suabejojo dėl draudimo mažmeninės prekybos 

vietose viešai eksponuoti (demonstruoti) tabako gaminius, su tabako gaminiais susijusius gaminius 

ir įrenginius, skirtus šiems gaminiams vartoti, veiksmingumo projekte keliamiems tikslams pasiekti, 

siūlė prieš įteisinant tokią priemonę dar kartą įvertinti jos reikalingumą. Taip pat siūlė atlikti tabako 

gaminių pardavimo tiesiogiai neprieinamu būdu numatomo teisinio reguliavimo vertinimą ir 

nustatyti ne mažesnį nei 3 metų pereinamąjį laikotarpį smulkiajam bei vidutiniam verslui nuo tos 

dienos, kai tokia priemonė įsigaliotų.

Nacionalinė tabako gamintojų asociacija nurodė, kad projektą Nr. XIIIP-3603 priėmus 

2019 metais, verslui pasirengti ir prisitaikyti prie naujų reikalavimų liktų nepagrįstai trumpas 

laikotarpis, siūlė įsigaliojimą numatyti ne anksčiau nei po 2 metų nuo projekto priėmimo. 

Asociacija pažymėjo, kad projektas turėtų būti notifikuojamas vadovaujantis Direktyvos 2015/1535 

nuostatomis, atkreipė dėmesį į tai, kad yra neapibrėžtos tabako gaminių „eksponavimo“ ir 

„demonstravimo“ sąvokos, dėl to kiltų daug neaiškumų, prašė atsisakyti kaip nepagrįstų ir 

https://dvs.lrs.lt/DocLogix/Common/Form.aspx?ID=111617&Referrer=32bf904a-e98d-480b-893d-41c853817490
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neproporcingai teises ribojančių siūlymų įvesti tabako gaminių pardavimo tiesiogiai neprieinamu 

būdu apribojimą.

Dėl Tabako, tabako gaminių ir su jais susijusių gaminių kontrolės įstatymo Nr. I-1143 

19 straipsnio pakeitimo įstatymo projekto Nr. XIIIP-815 pastabų pateikė Lietuvos respublikiniai 

būsto valdymo ir priežiūros rūmai ir Lietuvos barų ir kavinių asociacija. Respublikiniai būsto 

valdymo ir priežiūros rūmai siūlė tikslinti projekto formuluotes dėl prieštaravimo, kad būtų rūkoma 

daugiabučių namų balkonuose, terasose, lodžijose, pagrįstumo, dėl rūkančio asmens pareigos 

užtikrinti, kad tabako dūmai nepatektų į kitas patalpas. Barų ir kavinių asociacija projektui nepritarė 

ir atkreipė dėmesį į tai, kokias neigiamas pasekmes gali sukelti draudimas rūkyti vietose, kuriose 

teikiamos viešojo maitinimo paslaugos aptarnaujant pirkėjus lauko sąlygomis (būtų neaišku, kaip 

įgyvendinti įstatymo nuostatas, būtų sukuriamos sąlygos nelygiai konkurencinei kovai dėl turimo 

kavinių ploto ir kt.).

Elektroninių cigarečių asociacija pritarė Tabako, tabako gaminių ir su jais susijusių gaminių 

kontrolės įstatymo Nr. I-1143 92 straipsnio pakeitimo įstatymo projekto Nr. XIIIP-3849 nuostatai

skatinti elektroninių cigarečių skysčių su nikotinu, turinčių skonį, nelegalios prekybos kontrolę ir 

didinti neprieinamumą vaikams, bet ne apskritai uždraudžiant jų pardavimą suaugusiems, o jį 

tinkamai kontroliuojant. Atkreipė dėmesį į tai, kad įstatymo projektu siūlomas būdas uždrausti 

elektroninių cigarečių skysčius su nikotinu, turinčius skonį, yra neproporcingas, gali didinti šešėlinę 

prekybą, o šešėlinėje rinkoje išplitę nesertifikuoti tokie skysčiai gali sukelti naujų rizikų sveikatai.

Sveikatos apsaugos ministerija pritarė Pacientų teisių ir žalos sveikatai atlyginimo įstatymo 

Nr. I-1562 7 straipsnio pakeitimo įstatymo projektui Nr. XIIIP-1138. Siūlė derinti kai kurias 

galiojančio ir numatomo teisinio reguliavimo nuostatas, kai kurias jų tikslinti (pvz., dėl asmens 

medicininių dokumentų kopijų išdavimo ir jų apmokestinimo).

Teisingumo ministerijos Europos teisės departamentas siūlė patikslinti Pacientų teisių ir 

žalos sveikatai atlyginimo įstatymo Nr. I-1562 17 straipsnio pakeitimo įstatymo projekto Nr. XIIIP-

3822 nuostatas dėl informacija pagrįsto paciento sutikimo gavimo atliekant invazines ir (ar) 

intervencines procedūras.

Svarstant Seimo nutarimo „Dėl Lietuvos Respublikos Seimo 2014 m. birželio 26 d. 

nutarimo Nr. XII-964 „Dėl Lietuvos sveikatos 2014–2025 metų strategijos patvirtinimo“ 

pakeitimo“ projektą Nr. XIIIP-3607, Lietuvos sveikatos mokslų universitetas siūlė numatyti 

priemones užkrečiamųjų ligų valdymui gerinti, didesnį dėmesį skirti užkrečiamųjų ligų atvejams ir 

jų protrūkiams valdyti, imunoprofilaktikai tinkamai organizuoti ir koordinuoti. Vilniaus universiteto 

Filosofijos fakultetas atkreipė dėmesį į tai, kad dauguma šio projekto nuostatų yra pernelyg 

bendros, neaiškios ir kad būtina atskira ilgalaikė, specializuota ir detalesnė savižudybių prevencijos 
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strategija, kurioje būtų numatyti konkretūs tikslai ir priemonės jiems pasiekti, įskaitant reikiamą

finansavimą. 

Pagalbos onkologiniams ligoniams asociacija pritarė Sveikatos draudimo įstatymo Nr. I-

1343 15, 27, 28, 30, 31, 33, 35, 36, 39 straipsnių, V skyriaus pavadinimo pakeitimo ir įstatymo 

papildymo 262 straipsniu įstatymo projekte Nr. XIIIP-3450 numatytai galimybei įsigyti kai kurių 

medicinos priemonių ne tik vaistinėse, bet ir kituose ūkio subjektuose. Asociacija pabrėžė būtinybę 

užtikrinti tinkamą Privalomojo sveikatos draudimo fondo biudžeto lėšomis kompensuojamų 

priemonių kokybę ir atkreipė dėmesį į galimus neigiamus padarinius pacientų sveikatai, taip pat ir

didesnes biudžeto išlaidas, jeigu būtų importuojamos abejotinos kokybės prekės iš trečiųjų šalių. 

Pateikė siūlymų, kaip to išvengti (pvz., numatyti galimybę sveikatos apsaugos ministrui išbraukti iš 

Kompensuojamųjų medicinos pagalbos priemonių sąrašo per tam tikrą laiką rinkoje neįsitvirtinusias 

priemones).

Vilniaus universiteto Jaunųjų energetikų klubas siūlė Radiacinės saugos įstatymo Nr. VIII-

1019 2, 4, 5, 6, 8, 9, 10, 13, 14, 15, 16, 17, 21, 23, 25, 26, 27, 28, 29, 30, 31, 32, 33 ir 34 straipsnių 

pakeitimo įstatymo projekte Nr. XIIIP-3676 numatyti didesnį už radiacinę saugą atsakingų 

institucijų nepriklausomumą (skiriant vadovą, sudarant kolegialaus valdymo organą, užtikrinant 

nepriklausomą finansavimą).

Kauno miesto savivaldybės meras pritarė Vilniaus miesto savivaldybės tarybos 2019-08-28 

rezoliucijai „Dėl perteklinių ribojimų atšaukimo“, siūlė įstatymų leidėjui svarstyti fundamentalius 

alkoholio kontrolės įstatymo pakeitimus, įskaitant ir didesnės autonomijos suteikimą savivaldybių 

taryboms alkoholio kontrolės srityje.

Gyventojai atkreipė dėmesį į Alkoholio kontrolės įstatymo Nr. I-857 pakeitimo įstatymo 

Nr. XIII-394 2, 5 ir 10 straipsnių pakeitimo įstatymo projekto Nr. XIIIP-3612 kai kuriuos galimus 

teisės normų prieštaravimus numatant reguliuoti alkoholio prekybą nestacionariose lauko kavinėse 

(ribojant veiklą vien dėl veiklos pobūdžio – stacionariuose statiniuose ar nestacionariuose – būtų 

iškreipiamos konkurencijos sąlygos ir kt.).
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Dokumentų valdymo skyriaus 
vyriausiasis specialistas 
Marius Boreišis 
Tel. (8 5)  239 6076


	57297.docx

